
 رئیس اتاق بازرگانی کرمان: 

جنوب استان با تغییر
  کشت متحول می شود
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حق آبه  تالاب ها  باید  مانند 
کشاورزی  داده  شود

رئیسسازمانحفاظتمحیطزیستکشورباتاکیدبرتامینحقآبهتالابها:

مسرفسنجانصفر-صنعتنفت
آبادانصفر|تساویشاگردان

ربیعیرادوپلهبالاآورد
دیدار دو تیم مس رفسـنجان و صنعـت نفت آبادان 
با تسـاوی بدون گل بـه پایان رسـید. دیـدار دو تیم 

مس رفسـنجان و صنعـت نفت آبـادان در قالـب هفته سـیزدهم لیـگ برتر از 
سـاعت ۱۵:۳۰ در ورزشـگاه شـهدای مس برگزار شـد که این دیدار در نهایت 

با تسـاوی بـدون گل به پایان رسـید.

به نقل از روابط عمومی علوم پزشکی کرمان، دکتر مهدی 
شفیعی، سخنگوی  دانشگاه علوم پزشکی کرمان عصر شنبه ۱۱ 

بهمن ماه با بیان اینکه طی 24 ساعت گذشته، 2۳ بیمار جدید کرونا در بیمارستان های استان 
بستری شده اند، گفت: »۱۱نفر از آن ها ازحوزه  دانشگاه علوم پزشکی کرمان)شامل راور، رابر، 
بافت، بردسیر،کوهبنان، کرمان، شهربابک، زرند، ارزوئیه(،یک نفر از بیماران جدید بستری از 
حوزه ی دانشگاه رفسنجان و هفت نفر از بستری شدگان از حوزه ی دانشگاه جیرفت هستند«. 
او با بیان این که دو نفر از بستری شدگان از حوزه  دانشکده سیرجان و دو نفر از حوزه  تحت 
دانشگاه بم هستند، گفت: »در حال حاضر، ۱۳4 بیمار کرونا در بیمارستان های استان بستری 
هستند«.شفیعی ادامه داد:»8۳ نفر از بیماران بستری در حوزه  علوم پزشکی کرمان، 9 نفر حوزه  
علوم پزشکی رفسنجان، 2۰ نفر حوزه  جنوب، هشت نفر در حوزه  دانشگاه بم و ۱4 نفر از حوزه  
دانشکده علوم پزشکی سیرجان بستری هستند و خدمات بیمارستانی به آن ها ارائه می شود«.

چند روزی است که بحث درگیری دو اداره جهاد کشاورزی 
و آب و فاضلاب کهنوج در فضای مجازی داغ است. انگار اداره 

جهاد کشاورزی این شهرستان اقدام به فروش قطعه زمین وسیعی کرده که بخش از آن 
متعلق به اداره آب و فاضلاب این شهرستان بوده است. 

کشمکشبرسر
زمیندرکهنوج

2فوتی و 23 بیمار بستری 
جدید  در شبانه روز گذشته
صفحه2را
بخوانید

صفحه2را
بخوانید
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حذف غربالگری 
 حذف جامعه سالم

ساراشرفیپور
دبیرتحریریه

کانون »گرد و غبار« کرمان کانون »گرد و غبار« کرمان 
و سیستان وبلوچستان کویر لوت استو سیستان وبلوچستان کویر لوت است

طـرح حـذف غربالگـری جنینی 
کـه از سـوی کبـری خزعلـی 
فرهنگـی  شـورای  رئیـس 
اجتماعـی زنـان رسـانه ای شـد. 
واکنش هـای زیـادی را هـم از 
سـوی مسـئولان مرتبط با حوزه 
بهداشـت و سـامت هـم فعالان 
و کارشناسـان و مـردم بـه دنبال 
داشـت. امـا غربالگـری جنینـی 
 چیسـت و چـرا اهمیـت دارد؟

یعنـی  جنینـی  غربالگـری   
انجـام مجموعـه ای از تسـتهای 
بـرای  سـونوگرافی  و  خـون 
اطمینـان از سـامت جنیـن و 
جلوگیـری از تولـد نـوزادان بـا 
بیماریهـای عفونـی و اختـالات 
 ژنتیکـی مثـل سـندروم داون. 
حـذف  طـرح  کـه  کسـانی 
آزمایشـی بـا ایـن اهمیـت را 
داده انـد. علـت آن را جلوگیـری 
از احتمـال مرگ نـوزادان سـالم 
و افزایـش جمعیت ایـران عنوان 
می کنند برنامه ای که سالهاسـت 
بـا توجـه بـه کنـد شـدن آهنگ 
رشـد جمعیـت ایـران و رو بـه 
پیـری رفتنـش از سـوی مقامات 
و دولـت مطـرح شـده اسـت. 
کـه طـرح غیـر قانونـی شـدن 
وازکتومـی )بسـتن لوله مـردان( 
و توبکتومـی )بسـتن لولـه زنان( 
 از سـال 9۳ را بـه دنبـال داشـت.

در پاسـخ بـه ایـن مسـئله کـه 
.. . غربالگـری 

تومــان  ۵۰۰ قیمــت              ۱۳99 بهمــن   ۱2 یکشــنبه         9۱9 پیاپــی  شــماره  چهــارم          ســال 

مهلت یک ماهه بانکها به دارندگان 
حساب های فاقد کد شهاب 

مسرفسنجانصفر-صنعتنفتآبادانصفر
 تساوی شاگردان ربیعی را دو پله بالا آورد

اعلام مستمری سال 
۱۴۰۰ بیمه شدگان 

صندوق بیمه روستاییان 

حضور فعال شرکت گل گهر در شانزدهمین نمایشگاه بین المللی ایران کانمین ۱۳۹۹  

مدیـرکل امـور اتبـاع و مهاجریـن 
خارجـی وزارت کشـور از مهلـت 
یـک ماهـه بانکهـا بـه دارنـدگان 
حسـاب های فاقـد کد شـهاب اتباع 

افغانسـتانی خبـر داد.
به گزارش ایسـنا، مهـدی محمودی 
در خصوص مسدود شـدن کارتهای 
تبـاع افغانسـتانی گفـت:  بانکـی ا
در چنـد روز گذشـته کارت هـای 
بانکـی شـماری از صاحبان حسـاب 
فاقـد کـد شـهاب )شناسـه هویـت 
الکترونیکـی( بـه موجب بخشـنامه 

بانک مرکـزی و در اجـرای قوانین و 
مقررات غیرفعال شـد که بر اسـاس 
مصوبـه سـتاد  مبـارزه  بـا مفاسـد 
اقتصـادی هـدف از ایـن اقـدام، 
اجـرای قوانیـن ناظـر بـه شـفافیت 
در تراکنش هـای بانکـی اسـت کـه 
مسـتلزم صحـت اطاعـات هویتـی 
صاحبـان حسـاب اسـت؛ قاعـده ای 
کـه بـرای کلیـه صاحبـان حسـاب 
هـای بانکـی اعـم از اتبـاع خارجـی 
از  جلوگیـری  جهـت  یرانـی  ا و 

پولشـویی رعایـت مـی شـود.

دبیـر کمیسـیون سـاماندهی اتبـاع 
و مهاجریـن خارجـی وزارت کشـور 
افزود: پـس از اطاع از ایـن موضوع 
و هماهنگی های بین دسـتگاهی به 
عمل آمـده کلیـه اتباع افغانسـتانی 
دارندگان حسـاب های بانکـی فاقد 
کـد شـهاب بـرای آخریـن بـار بـه 
مدت یک مـاه فرصت دارند نسـبت 
بـه تکمیـل یـا تصحیـح اطاعـات 
حسـاب خـود و اخـذ کد شـهاب در 
کلیـه بانکهـای حسـاب خـود اقدام 

کننـد.

دیـدار دو تیـم مـس رفسـنجان و 
صنعـت نفـت آبـادان بـا تسـاوی 
بدون گل به پایان رسـید. دیدار دو 
تیم مـس رفسـنجان و صنعت نفت 
آبـادان در قالـب هفتـه سـیزدهم 
لیـگ برتـر از سـاعت ۱۵:۳۰ در 
ورزشـگاه شـهدای مس برگزار شد 
که ایـن دیـدار در نهایت با تسـاوی 

بـدون گل بـه پایـان رسـید.
دو تیـم در دو هـر نیمـه بـازی 
درگیرانـه ای از خـود بـه نمایـش 
گذاشـتند و مسـی ها چند موقعیت 
خطرنـاک بـه دسـت آوردنـد کـه 
حامـد فـاح زاده از ورود تـوپ بـه 

زه اش جلوگیـری کـرد. در  دروا
دقیقـه ۷2 حسـین سـاکی مدافـع 
ز سـرنگون  صنعـت نفـت پـس ا
کـردن فـراز امامعلـی بـا دریافـت 
ز زمیـن بـازی  کارت زرد دوم ا

اخـراج شـد.

 22 تسـاوی  یـن  ا بـا  نفتی هـا 
امتیـازی و بـدون تغییـر در رده 
سـوم باقـی ماندنـد. در مقابـل 
مسـی ها بـا ایـن تـک امتیاز بـا ۱۶ 
امتیـاز موقتـا بـه رده دهـم صعـود 

. نـد د کر

معاون بیمه ای صندوق بیمه اجتماعی 
روستاییان و عشایر گفت: بالاترین سطح 
درآمدی برای بیمه شدگان این صندوق 
در سال آینده یک میلیون و 9۰۰ هزار 

تومان تعیین شده است.
علی اخوان بهبهانی، در دیدار با امام 
بیمه  صندوق  یزدگفت:  شهر  جمعه 
اجتماعی کشاورزان، روستاییان و عشایر 
در سال ۱۳84 به صورت اختصاصی برای 
کشاورزان و روستاییان تشکیل شده 

است.
اخوان که برای ارایه گزارشی از این 
صندوق به دیدار آیت الله ناصری نماینده 
ولی فقیه در استان رفته بود، افزود: افرادی 
که عضو این صندوق می شوند با پرداخت 
حق بیمه مختصری که دو برابر سهم فرد 
را دولت پرداخت می کند، پس از طی 
زمان قانونی از مزایای مستمری بگیری و 

بازنشستگی برخوردار می شوند.
وی ادامه داد: اگر بیمه شده فوت کند 
یا از کار افتاده شود، مزایای بیمه به 

بازماندگان بیمه شده تعلق می گیرد.
هشت  کرد:  تصریح  بهبهانی،  اخوان 
سطح درآمدی برای این صندوق در 
نظر گرفته شده است که متقاضی یک 
سطح را انتخاب می کند. سپس بر اساس 
همان مبنا، حق بیمه را پرداخت و از 
مزایای مستمری و بازنشستگی برخوردار 

می شود .

فعال شرکت گل گهر در شانزدهمین  حضور 
   ۱۳99 کانمین  ایران  بین المللی  نمایشگاه 
شانزدهمین نمایشگاه بین المللی ایران کانمین 
۱۳99 لحظاتی پیش با حضور مهندس رزم حسینی 
وزیر صنعت، معدن و تجارت و معاونین وزارت 
صمت آغاز بکار کرد.  به گزارش روابط عمومی و 
امور بین الملل شرکت معدنی و صنعتی گل گهر، 
شانزدهمین نمایشگاه بین المللی معدن، صنایع 

معدنی، ماشین  آلات و تجهیزات معدن، راهسازی و 
صنایع وابسته )ایران کانمین ۱۳99( از امروز تا ۱4 
بهمن ماه به مدت 4 روز در محل دائمی نمایشگاه های 
بین المللی تهران میزبان بازدیدکنندگان خواهد بود.  
شرکت معدنی و صنعتی گل گهر نیز به عنوان یکی 
از نقش آفرینان اصلی زنجیره فولاد کشور حضور 
فعالی در این نمایشگاه دارد و به معرفی پتانسیل های 

منطقه گل گهر می پردازد.
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ما را در تلگرام دنبال کنید

آگهي مناقصه عمومي تجدید شده )نوبت دوم(       
شماره ۹۹/۴5/ع

شركت معدني و صنعتي گل گهر )سهامي عام( در نظر دارد پروژه " تجهيز و قفسه بندي سوله انبار مغزه حفاري" خود را از طريق 
برگزاري مناقصه عمومي به پيمانكار واجد شرايط و داراي رتبه حداقل 4 در رشته ابنيه واگذار نمايد. لذا كليه متقاضيان مي توانند 
جهت اخذ اسناد مناقصه به آدرس الكترونيكي WWW.GEG.IR  مراجعه و اسناد مذکور را به همراه فرم پرسشنامه ارزيابي 
تأمين كنندگان از بخش مناقصه-مزايده دانلود نمايند. مهلت تحويل پاكات ساعت 9 الي 14 روز شنبه مــورخ 99/11/25 
در محــل دفتركميسيون معـاملات مجتمع و يا دبیرخانه دفتر مرکزی تهران مي باشد. ضمناً بازديد از محل اجراي موضوع 
مناقصه روز شنبه مورخ 99/11/18 مقرر شده است. شركت معدني و صنعتي گل گهر در رد يا قبول هر يك از پيشنهادات بدون 

مدیریت قراردادها و معاملات نياز به ذكر دليل و بدون جبران خسارت مختار مي باشد.
شرکت معدنی و صنعتی گل گهر

مدیرکلحفاظتمحیطزیستسیستانوبلوچستان:

اداراتآبوفاضلابوجهادکشاورزیکهنوج
چندروزیاستبرسریکزمینباهمدرگیرشدهاند

ادامهدرصفحه3
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اعلامبرنامههایفرهنگی
وهنریدههفجر

مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسامی اســتان کرمان از اکران همزمان 
فیلم های سی و نهمین جشنواره فیلم فجر در کرمان به مناسبت دهه 
فجر خبر داد و برنامه های شاخص فرهنگی و هنری ویژه این دهه را 
تشریح کرد.مدیرکل فرهنگ و ارشــاد اسامی استان کرمان گفت: 
برگزاری نمایشگاه ملی عکس و عکس نوشت آیات و برپایی نمایشگاه 
آثار برتر جشنواره، اکران همزمان فیلم های سی و نهمین جشنواره فیلم 
فجر در کرمان و برگزاری جشنواره مطبوعات سردار آسمانی از جمله 
مهم ترین این برنامه ها است.محمد رضا علیزاده ادامه داد: برگزاری 
نوزدهمین دوره آزمون سراسری حفظ و مفاهیم قران و عترت، برپایی 
شب شعر و خاطره سرو جاویدان، همایش شعر آسمانی ترین پرواز نیز 
از برنامه های دیگری است که برای این ایام تدارک دیده شده است.به 
گفته او مسابقات فرهنگی و هنری، برنامه های صحنه ای متناسب با 
وضعیت ایام کرونا، برپایی نمایشگاه های عکس و خوشنویسی و سایر 
تولیدات فرهنگی و هنری عناوین برنامه هایی را شامل می شود که در 
ایام الله دهه فجر از سوی این اداره کل اجرا می شود.مدیرکل فرهنگ 
و ارشاد اسامی اســتان کرمان می گوید: در شهرستان های شمالی 
استان کرمان نیز جلسات متعددی با محوریت برنامه های دهه فجر 
برگزار شده و هر کدام از ادارات فرهنگ و ارشاد اسامی در شهرستان ها 
برنامه های متنوعی در طول این دهه برگزار می کنند.او افزود: هر چند 
که محدودیت های کرونایی شــرایط خاصی را به وجود آورده است، 
اما تاش کردیم با اســتفاده از تجربیاتی که در طول ســال جاری و 
برگزاری برنامه های متعدد و متنوع فرهنگی و هنری کسب کرده ایم، 
برنامه هایی فاخر، متنوع و متناســب با این ایام به صورت حضوری و 

مجازی طراحی و اجرا کنیم.

فیلمهایسیونهمینجشنواره
فیلمفجردرکرماناکرانمیشود
معاون هنری و سینمایی اداره کل فرهنگ و ارشاد اسامی استان 
کرمان از اکران همزمان فیلم های سی و نهمین جشنواره فیلم فجر 

از ۱۵ تا 22 بهمن ماه در این استان خبر داد.
وحید محمدی افزود: ۱۶ فیلم بخش مســابقه ســینمای ایران 
حداکثر در سه ســانس در طول مدت برپایی جشنواره فیلم فجر 

برای عاقه مندان به نمایش درخواهند آمد.
او تصریح کرد: با توجه به لزوم مجهز بودن ســینماها به سیستم 
سمفا )سامانه مدیریت فروش و اکران سینما ایران( و بلیت فروشی 
اینترنتی به مدیران، ســینماهای آســیا، مهتاب و شهر تماشای 
کرمان برای نمایش فیلم های امسال اعام آمادگی کرده ایم و در 
حال بررسی و رایزنی برای اضافه شــدن یکی از سینماهای واجد 
شرایط شهرستانی به جمع این ســینماها هستیم که بزودی این 

مهم قطعی خواهد شد.
معاون هنری و سینمایی اداره کل فرهنگ و ارشاد اسامی استان 
کرمان اظهار داشــت: نحوه بلیت فروشی سی  و نهمین جشنواره 

فیلم فجر در استان طی روزهای آینده اطاع رسانی خواهد  شد.
او تاکیــد کــرد: امســال با توجــه به شــیوع ویــروس کرونا و 
محدودیت های موجود برای حضور عاقمندان در راستای نمایش 
فیلم های سی  و نهمین جشنواره فیلم فجر با ظرفیت محدودتر و 
رعایت کامل ضوابط بهداشتی مصوب ســتاد ملی مبارزه با کرونا 
برنامه ریزی شده و برای حضور عاقمندان در اکران این فیلم ها، 

۳۰ درصد ظرفیت سالن های نمایش در نظر گرفته شده است.
محمدی افزود:طی سال های گذشــته تجربه مطلوبی در زمینه 
اکران همزمان فیلم های جشنواره فجر در استان کرمان داشتیم 
و این جشــنواره از مهم ترین رویدادهای هنری و سینمایی ایران 
است که نیمه بهمن هر ســال برگزار می شود و امسال تحت تاثیر 

همه گیری کرونا تجربه ای جدید خواهد بود.
سی و نهمین جشنواره فیلم فجر در چهل  و دومین سالگرد پیروزی 
انقاب اسامی ایران، به دبیری سید محمدمهدی طباطبایی  نژاد 

در بهمن 99 برگزار خواهد شد.

مدیرکل اموربانوان و خانواده استانداری کرمان در 
واکنش به انتشار اخباری از اهدای تبلت به دانش 
آموزان نیازمند کرمانی و انتشار تصاویر این دانش 
آموزان گفت: اینکه تصاویر کمک به نیازمندان را در 
بوق و کرنا بکنند، شایسته نیست و باید عزت نفس 

آن ها نیز حفظ شود.
فاطمه السادات حســینی در رابطه با این موضوع 
گفت: در حمایت از خانواده هــای نیازمند نکات 

ظریفی وجود دارد که باید حتماً به آن توجه شود.
او با اشاره به اینکه شــیوع کرونا آموزش های ما را 
به ســمت آموزش های غیرحضوری ســوق داده 
و نداشــتن تجهیزات لازم برای بهره گیری از این 
آموزش ها تعدادی از دانش آموزان ما را با مشکل 
مواجه کرده است گفت:با این وجود در کنار حمایت 
از این خانواده ها باید به عزت نفس افراد و شرافت و 
کرامت انسانی آن ها از نگاه انسانی هر فردی دارد 

اهمیت داده شود.
او با بیان اینکه در این ایام کمــک  های زیادی به 

خانواده های نیازمند شــده که جای تقدیر از همه 
دستگاه ها و نهادهای متولی دارد افزود: اما اینکه این 
کمک ها به صورت علنی و با پخش فیلم و تصاویر 

این نیازمندان انجام شود مسئله دیگری است.
مدیرکل اموربانوان و خانواده استانداری کرمان با 
اشاره به اینکه در روایات ما آمده که اگر می خواهید 
به نیازمندی کمک کنید حتی به چهره آن فرد نگاه 
نکنید و آرام و آهسته کمک کنید تا دیگران متوجه 
این کمک شما نشوند گفت: اینکه تصاویر کمک به 
نیازمندان را در بوق و کرنا بکنند، شایسته نیست و 
می توان تنها برای تشویق جامعه به کار خیر عنوان 
کرد که فان دســتگاه این میزان کمک را انجام 

داده است.
کمک به محرومان باید با حفظ کرامت و عزت نفس 

آن ها همراه باشد
حســینی با بیان اینکه حتی از نظر کنوانسیون 
حقوق کــودک نیز حق نداریــم تصاویر کودکان 
محروم ) کودکان تا سن ۱8 سال( را منتشر کنیم 

افزود: چه برسد به اینکه ما مسلمان هستیم از این 
منظر نیز تکالیفی به عهده ماست اینکه در آیات و 
روایات ما این همه تأکید به یتیم نوازی و کمک به 
محرومان شده همه با حفظ کرامت و عزت نفس 

آن ها بوده است.
او با اشــاره به اینکه اهدای کمک به دانش آموزان 
نیازمند در جلسه رسمی شخصیت این کودکان را 
تخریب کرده و عزت نفس آن ها را پایمال می کند 
گفت: چه برسد به اینکه از این مراسم فیلمبرداری 
شــود و فیلم و تصاویر این کــودکان نیازمند در 
تلویزیون و رسانه ها هم منتشر شود؛ این یک آسیب 

جدی است.
حســینی با بیان اینکه اگر بخواهیم به ســامت 
اجتماعی انسان ها توجه کنیم باید دوران کودکی 
را دریابیم افزود:متأسفانه حیثیت آن ها را لگدمال 
کرده و شــرافت انســانی دانش آموزان را به بهانه 
حمایت از آن ها خرد می کنیم، شرافتی که با هیچ 

پول و مالی قابل خریداری نیست.

او با اشاره به اینکه دوران کودکی در تربیت انسان ها 
و رشد و شخصیت افراد بسیار اثرگذار بوده و در ذهن 
انسان ها حک می شود و به این دلیل اسام به دوران 
کودکی این همه تأکید دارد گفت: این کودکان قرار 
اســت در این جامعه زندگی کنند و تصاویر آن ها 

نباید منتشر شود.
این گونه کمک ها باید نامحسوس باشد

حســینی با بیان اینکه در کمک کردن،حمایت و 
انفاق سفارش شده که مراقب باشیم خودنمایی و 
ریاکاری نشود گفت:این کار از نظر شرعی وعرفی و 

در شرایط کنونی جامعه هیچ توجهی ندارد.
او با اشاره به مسئله ای که کمتر به آن توجه شده 
اســت افزود:این کمک ها باید نامحسوس باشد و 
چقدر زیبا بود که این تبلت ها به خانواده ها هدیه 
می شــود تا دانش آموزان احساس ضعف نکنند و 
از سوی دیگر در کنار اهدای این تبلت ها آموزش 

استفاده از آنها نیز به خانواده ها داده شود.
حســینی با بیان اینکه مدیریت استفاده از فضای 
مجازی برای دانش آموزان اهمیــت زیادی دارد 
گفت:ما تنها یک تبلت به دانــش آموز می دهیم 
بدون آنکه فرهنگسازی استفاده از گوشی و تبلت 
را به خانواده ها بدهیم؛ چه بســا این مسئله بدون 
آموزش خانواده  در آینده مشکاتی زیادی به دنبال 

داشته باشد.

اهدای کمک به دانش آموزان نیازمند 
در جلسه رسمی شخصیت آن ها را تخریب کرد

معاوندادگستریکلاستانکرمان:

کورههایآهکپزیکرمان
دردشتزحمتکشانجانماییشد
معاون اجتماعی و پیشگیری از وقوع جرم دادگستری کل استان 
کرمان گفت: با پیگیری معاونت عمرانی اســتانداری و از ســوی 
امور اراضی جهاد کشــاورزی اســتان ۷۰ هکتار زمین در دشت 
زحمتکشــان برای اســتقرار کوره های آهک پزی در نظر گرفته 
شده است.سید مهدی قویدل در خصوص انتقال کوره های آهک 
پزی از محله صنعتی کرمان افزود:پیشگیری از حاشیه نشینی و 
توانمندسازی سکونت گاه های غیررسمی در دستور کار دستگاه 

قضایی و جزو برنامه های معاونت اجتماعی قوه قضائیه است.
او با اشــاره به اینکه یکی از مصوبات شــورای پیشگیری از وقوع 
جرم دادگستری کل استان کرمان انتقال کوره های آهک پزی از 
محله صنعتی کرمان بود، افزود: این کوره ها هم خطر جانی برای 
ساکنین در پی داشته و هم موجب آلودگی های زیست محیطی در 
منطقه شده بود به همین منظور در شورای پیشگیری از وقوع جرم 
دادگستری کل اســتان کرمان مصوب شد تا موضوع انتقال کوره 
ها به صورت ویژه پیگیری شــود و همه اعضا نسبت به این مساله 

اتفاق نظر داشتند.
او یادآور شد: این مساله در کارگروه های مربوطه پیگیری و بررسی 
شد و به کوره داران نیز مهلتی داده شد و باتوجه به اتمام این فرجه، 

مساله انتقال کوره ها در دستور کار قرار گرفت.
این مقــام قضایی تصریح کرد: ۷۰ هکتار زمین توســط مدیریت 
امور اراضی و منابع طبیعی و آبخیزداری اســتان واقع در دشــت 
زحمتکشان برای استقرار کوره های آهک پزی در نظر گرفته شده 
است و اداره صنعت، معدن و تجارت و اتحادیه فخاران و شرکت های 
آب و فاضاب، برق و گاز نیز باید زیرســاخت لازم را برای فعالیت 

مجدد این کوره ها فراهم آورند.
قویدل با بیان اینکه درخصــوص کوره های آهک پزی وظایف هر 
دستگاه واضح و روشن است، تاکید کرد: بارها به صاحبان کوره ها 
اخطار لازم داده شده و حتی برخی از مالکان زمین های مربوطه را 
نیز اخذ کرده اند و به دلیل اینکه فرجه مورد نظر برای انتقال آنها به 

اتمام رسیده، این اقدام قانونی انجام شد.
او یادآور شــد: در کنار موضوع انتقال کوره ها مصوبات دیگری در 
خصوص مشکات حاشیه شــهر وجود دارد که مربوط به زنان و 
کودکان در معرض آسیب، معتادین متجاهر، کمبود فضای سبز، 
مشــکات عمرانی، رفع تصرفات دولتی و قلع و قمع ســاخت و 

سازهای غیرمجاز  در دستور کار قرار دارد.

 فرماندار بردسیر گفت:دهه فجر امسال حدود 
۷۰طرح با اعتباری معادل 2۰۰میلیارد تومان 
در این شهرستان آماده بهره برداری و کلنگ 

زنی داریم .
سید حسن میرصادقی بمناسبت دهه فجر گفت:با توجه به شرایط 
موجود و محدودیت برگزاری مراسمات توسط ستاد ملی کرونا در 
سال جاری باید به گونه ای ایام الله مبارک دهه فجر را برگزار کنیم 
که ضمن رعایت دستورالعمل های ارسالی ستاد ملی کرونا این ایام 

را ارج نهاده و در ترویج فرهنگ ایثار و شهادت ثابت قدم باشیم.
او افزود: شرایط برگزاری مراسم امسال فرق دارد، اما هدف فرقی 
نمی کند و ما همیشه در صحنه حضور خواهیم داشت و قدرت 

جمهوری اسامی را توسط مردم به نمایش خواهیم گذاشت.
میرصادقی در تشریح طرح های دهه فجر امسال بردسیر 
گفت:مهمترین این طرحها در بخش های ورزش و جوانان، 
بهداشت و درمان،جهاد کشاورزی، کمیته امداد، بنیاد 
مسکن،امورعشایری،راهداری، شهرداری ها وبخشداری ها 
هستند.به گفته میرصادقی در بخش مسکن مددجویان کمیته 
امداد، ۱۷۳ واحد آماده بهره برداری شده و کلنگ ۱۰۷ واحد دیگر 
نیز به زمین خواهد خورد و همچنین در بخش بهداشت و درمان 
افتتاح مرکز دیالیز فاطمه زهرا )س( که با کمک خیرین ساخته 

شده و توسعه اورژانس بیمارستان قائم در صدر خواهند بود.
او افزود:در حوزه راهداری اقدام به رفع نقاط حادثه خیز وافتتاح 
راهدارخانه سنگ صیاد، درحوزه امور عشایری احداث منبع 
ذخیره آب و در بخش بنیاد مسکن اجرای طرح هادی در روستاها 

بخشی از طرحهای دهه فجر امسال خواهند بود.
فرماندار گفت:در حوزه بخشداری ها و شهرداری ها نیز تمام 
بخشها و شهرهای این شهرستان اقدام به آسفالت و جدول 
گذاری معابر داشتند و در حوزه ورزش و جوانان نیز 2 زمین چمن 

مصنوعی در نگار و گلزار افتتاح خواهد شد.
میرصادقی اضافه کرد:در حوزه جهاد کشاورزی افتتاح فاز سوم 
پرورش مرغ تخمگذار در کارخانه سیمرغ با ۶۰ میلیارد تومان 
اعتبار، پروژه پرورش گاو شیری با یک میلیارد و 4۰۰ میلیون 
تومان اعتبار، افتتاح فاز سوم گاب زهرا با چهار میلیارد تومان 
اعتبار، کشتارگاه مرغ پارس بال با  سه میلیارد تومان اعتبار از 

مهمترین طرحهای دهه فجر خواهند بود.

استاندار کرمان می گوید حجم عظیمی از سرمایه 
کشور صرف آموزش افراد شده و امروز با حجم 
زیاد فارغ التحصیان بیکار و بی مهارت روبه رو 
هستیم.علی زینی وند استاندار کرمان در دیدار با رئیس دانشگاه 
فنی و حرفه ای کشور با بیان اینکه میانگین سهم تولید اشتغال 
استان های همجوار در حوزه خدمات بالای ۵۰ درصد است گفت: 
این آمار در استان کرمان ۳۷ تا ۳8 درصد است و کاهش این فاصله 
نیاز به آموزش و سازماندهی دارد.او ادامه داد: با اشاره به توسعه 
نامتوازن استان کرمان در بخش های مختلف اظهار داشت: در 
حوزه معدن و بخشی از صنایع مرتبط با معدن در استان پیشرفت 
خوبی داریم اما در سایر صنایع نسبت به استان های همجوار 

ظرفیت های استان کرمان چندان فعال نشده است.
استاندار کرمان با اشاره به اینکه در بخش خدمات استان کرمان 
تأکید ما بر آموزش های حرفه ای است افزود: ضمن اینکه بخش 
کشاورزی و فرآوری محصولات کشاورزی استان کرمان نیز به 
شدت به فن، حرفه و بازار جدید نیاز دارد و حوزه صنایع دستی 
نیز باید مورد توجه قرار گیرد.به گزارش تسنیم او با بیان اینکه 
توجه به حوزه گردشگری و مشاغل مرتبط با آن در استان کرمان 
بسیار پایین بوده است گفت: دانشگاه فنی و حرفه ای می تواند به 
رشته های مرتبط با این حوزه بپردازد.زینی وند با اشاره به اینکه 
دانشگاه های مادر در رشته های صنعتی و معدنی تقریبا تکمیل 
هستند و در کنار آن خودروسازها مراکز علمی کاربردی راه اندازی 
کردند و مراکز آموزش عالی نیز رشته های مرتبط را دارند عنوان 
کرد: رشته هایی مانند برندینگ، صادرات و بازاریابی از مواردی 

است که به شدت تقاضای آن در استان وجود دارد.
رشتههایتئوریکدانشگاهیاشباعشده

او با بیان اینکه امروز با حجم زیادی از فارغ التحصیان بیکار، 
بی مهارت و بدون حرفه روبه رو هستیم تصریح کرد: رشته های 
تئوریک دانشگاهی ما اشباع شده  و حجم عظیمی از سرمایه کشور 

صرف آموزش افرادی شده که بیکار هستند.
استاندار کرمان با بیان اینکه گسترش و رونق دانشگاه های مهارتی 
مانند فنی و حرفه ای در راستا و نشان دهنده تنظیم سیستم 
آموزشی کشور است گفت: نداشتن مهارت ضعف بزرگی در 
نظام آموزشی کشور است.او به توجه دولت طی سال های اخیر به 
دانشگاه های فنی و حرفه ای اشاره کرد و افزود: تاسیس رشته های 
این دانشگاه باید مبتنی بر تحلیل دقیق از نیازمندی ها و آینده 

توسعه مناطق باشد .

به نقل از روابط عمومی علوم پزشکی کرمان، دکتر مهدی شفیعی، سخنگوی  دانشگاه علوم پزشکی کرمان عصر 
شنبه ۱۱ بهمن ماه با بیان اینکه طی 24 ساعت گذشته، 2۳ بیمار جدید کرونا در بیمارستان های استان بستری 
شده اند، گفت: »۱۱نفر از آن ها ازحوزه  دانشگاه علوم پزشکی کرمان)شامل راور، رابر، بافت، بردسیر،کوهبنان، 
کرمان، شهربابک، زرند، ارزوئیه(،یک نفر از بیماران جدید بستری از حوزه ی دانشگاه رفسنجان و هفت نفر از 
بستری شدگان از حوزه ی دانشگاه جیرفت هستند«. او با بیان این که دو نفر از بستری شدگان از حوزه  دانشکده 
سیرجان و دو نفر از حوزه  تحت دانشگاه بم هستند، گفت: »در حال حاضر، ۱۳4 بیمار کرونا در بیمارستان های 
استان بستری هستند«.شفیعی ادامه داد:»8۳ نفر از بیماران بستری در حوزه  علوم پزشکی کرمان، 9 نفر 
حوزه  علوم پزشکی رفسنجان، 2۰ نفر حوزه  جنوب، هشت نفر در حوزه  دانشگاه بم و ۱4 نفر از حوزه  دانشکده 

علوم پزشکی سیرجان بستری هستند و خدمات بیمارستانی به آن ها ارائه می شود«.

استاندار کرمان در جلسه استانی ســتاد مدیریت کرونا به فرماندارها اعام کرد 
افرادی که پروتکل ها را زیر پا می گذارند رســماً به دســتگاه قضا معرفی کرده و 

هرگونه تجمع را تعطیل کنند.
جلسه ســتاد مدیریت کرونای اســتان کرمان امروز یازدهم بهمن برگزار شد. 
استاندار در این جلســه با بیان این که اگر به تالاری یک بار تذکر دادید و دوباره 
تخلف کرد پلمب کنید به شهرستان هایی اشــاره کرد که داماد در شب عروسی 
بازداشت شده اســت. زینی وند در رابطه با برگزاری ایام دهه فجر گفت: هرگونه 
فراخوان برای جشنواره ایام دهه فجر جرم اســت. برنامه ای که از ستاد کرونا با 
میزبانی ۱۰۰ مهمان مجوز گرفت باید میهمان های خاص دعوت شود. این مراسم 
باید 2۰ دقیقه تا نیم ساعت باشــد. او ادامه داد: فرماندار هر شهرستان مسئول 
برگزاری برنامه دهه فجر هستند.زینی وند هشدار داد اگر شیوع کرونا به همین 
روند افزایش یابد در 2 هفته آینده بستری ها افزایش و 2 هفته پس از آن فوتی ها 
زیاد می شود. استاندار کرمان در این جلسه با اشاره به جامع بودن گزارش دانشگاه 

علوم پزشکی گفت: رعایت امنیت علوم پزشکی کرمان طبیعی است.
زینی وند از افزایش تست های مثبت سرپایی بر اساس گزارش های علوم پزشکی 
خبر داد و ارائه جزئیات طرح شهید ســلیمانی سایر علوم پزشکی های کرمان را 

خواستار شد.
استاندار با اشاره به پایین آمدن حساسیت ها تأکید کرد: منشأ عادی انگاری مردم 
عادی انگاری ما است. مرگ ومیرها معنا دار و زیر ۵۰ سال آمده است. اگر مردم 

همراهی نکنند اسفندماه سختی خواهیم داشت.

فرماندار ریگان گفت: به مناسبت ایام الله 
دهه فجر ۷2پروژه بــا اعتبار 92میلیارد 
تومان در این شهرستان به بهره برداری 

می رسد.
امین باقری در آستانه دهه مبارک فجر 
گفت: عمده ایــن طرحهــا را در حوزه 
عمرانــی بویژه ســاخت مســکن برای 
محرومان است که طی این ایام ۱۵هزار و 
8۰۰ واحد مسکونی در شهرستان افتتاح 

خواهد شد .
او تصریح کرد : با جمع آوری کپر از مناطق روستایی شهرستان ساخت وساز در این 

مناطق به روز شده است .
فرماندار ریگان بیان داشــت : بیشــتر پروژه ها در حوزه دهیاری های روستاهای 
شهرستان می باشــد که با افتتاح این طرح ها امید در دل اهالی روستاهای محروم 

دوچندان خواهد شد.
باقری تصریح کرد: ساخت بوســتان ،پارک ، جدول گذاری ،آسفالت معابر ، ساخت 

ساختمان دهیاری ،از دیگر طرح های انجام شده در روستاهای شهرستان است.
او افزود:در حوزه ورزش و جوانان افتتاح  چهار زمین چمن مصنوعی در روستاهای 

شهرستان و خانه ورزش روستایی داریم که از جمله این طرح ها است .
فرماندار ریگان عنوان کرد: آبرســانی به روســتاهای محروم و مجتمع آبرسانی در 
منطقه گنبکی و دهرضا از دیگر طرح هایی هستند که اهالی روستاهای ریگان از آب 

آشامیدنی سالم برخوردار خواهند شد.

2فوتیو23بیماربستریجدید
درشبانهروزگذشته

خطونشاناستانداربرایناقضان
پروتکلهایبهداشتی

فرمانداران به دستگاه قضا معرفی کنند

همزمانبادههفجر۷2طرحعمرانی
درریگانافتتاحمیشود

2۰۰میلیاردتومانطرحآماده
افتتاحوکلنگزنیداریم

نداشتنمهارتضعفبزرگی
درنظامآموزشیکشوراست
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اداره کل ثبت اسناد واملاک استان کرمان
اداره ثبت اسناد واملاک حوزه ثبت ملک شهر عنبر آباد

هیـاتموضـوعقانونتعیینتکلیفوضعیتثبتیاراضیوسـاختمانهایفاقدسـند
رسمی

آگهیموضوعماده3قانونوماده13آئیننامهقانونتعیینتکلیفوضعیتثبتیواراضی
شماره139960319091001527-99/06/31هیات برابررای رسمی فاقدسند ساختمانهای و
رسمی سند فاقد ساختمانهای و اراضی ثبتی وضعیت تکلیف تعیین قانون موضوع اول
مستقردرواحدثبتیحوزهثبتملکشهرعنبرآبادتصرفاتمالکانهبلامعارضمتقاضیآقای
حسینسالاریفرفرزندخدامرادبشمارهشناسنامه1362صادرهازعنبرآباددرششدانگیکباب
خانهمشتملبرباغبهمساحت936/25مترمربعپلاک-فرعیاز37-اصلیمفروزومجزی
مالک از ابادبخش45کرمانخریداری ریگ در واقع اصلیقطعهیک ازپلاک37- شده
نوبت دردو مراتب اطلاععموم منظور به است.لذا اقایعبداللهگاوداریمحرزگردیده رسمی
بهفاصله15روزآگهیمیشوددرصورتیکهاشخاصنسبتبهصدورسندمالکیتمتقاضی
اعتراضیداشتهباشندمیتوانندازتاریخانتشاراولینآگهیبهمدتدوماهاعتراضخودرابه
اینادارهتسلیموپسازاخذرسید،ظرفمدتیکماهازتاریختسلیماعتراض،دادخواست
مذکوروعدم انقضایمدت درصورت است بدیهی . نمایند تقدیم قضایی مراجع به را خود
وصولاعتراضطبقمقرراتسندمالکیتصادرخواهدشد./مالف:تاریخانتشارنوبت

اول:99/11/12–تاریخانتشارنوبتدوم:99/11/27
مصیب حیدریان - رئیس ثبت اسناد املاک 
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مراجعـهنماییـد.
شورای حل اختلاف شماره یک 
بخش جازموریان .م الف:717

ادارات آب و فاضلاب و جهاد کشاورزی کهنوج چند روزی است بر سر یک زمین با هم درگیر شده اند
 کشمکش بر سر  زمین  در کهنوج  

چند روزی است که بحث درگیری دو اداره جهاد 
کشاورزی و آب و فاضلاب کهنوج در فضای 
مجازی داغ است. انگار اداره جهاد کشاورزی این 
شهرستان اقدام به فروش قطعه زمین وسیعی 
کرده که بخش از آن متعلق به اداره آب و فاضلاب 
این شهرستان بوده است. اداره آب و فاضلاب پس 
از اطلاع از اینکه جهادکشاورزی اقدام به فروش 
این زمین مشترک کرده اقدام به نصب بنری در 
ورودی این زمین کرده است که به اطلاع می 
رساند این زمین متعلق به اداره آب و فاضلاب 
است اما انگار دیگر دیر شده و وزارت اقتصاد و 
دارایی مجوز فروش زمین را به سازمان کشاورزی 

جیرفت و کهنوج صادر کرده است.
دولتسهمیهآبوفاضلابراازفروش
زمینبهحساباینادارهواریزمیکند

معاونت توسعه مدیریت سازمان جهاد کشاورزی 
جیرفت و کهنوج گفت: یک زمین با وسعت بیشتر 
از ۶ هکتار در بلوار شهید بهشتی کهنوج وجود 
دارد که در دهه هشتاد برای این مین سند سیم 
سربی گرفتیم و امسال چون دولت مکلف کرده 
بود سندها به تک برگ تبدیل شوند سند را تبدیل 
کردیم که بعد از این مساله گفتند املاک دولتی 
باید به تک برگ بنفش تبدیل شوند و این بار نیز 

تک برگ بنفش گرفتیم.«
درج افزود:» مهندس زابلی مدیر بودجه که قبلا 
مدیر امور اراضی سازمان کشاورزی بود به ثبت 
اسناد کهنوج رفت و پرونده را مطالعه کرد. در 
آن پرونده هیچ اثری از مالکیت آبفار نبود و ثبت 
اسناد هم سابقه ای نداشت. اگر غیر از این بود 
سندی به ما نمی داد و سهم آبفار را حتما جدا می 
کرد.«او ادامه داد:» سند در دو مرحله تایید و به 
وزارت اقتصاد و دارایی ارسال شد و مجوز فروش 
چند تا از املاک ما صادر شد. بر اساس همان 
مجوز آگهی مزایده زدیم که پس از این مساله 
دوستان آب و فاضلاب کهنوج گفتند ما هم از این 
زمین سند داریم در حالی که سند را نباید به من 
نشان دهند بلکه باید به ثبت ارائه بدهند، هر چند 
سندشان دفترچه ای و قدیمی بود، شاید اگر سند 
را به تک برگ تبدیل کرده بودند این مشکلات 

پیش نمی آمد.«
او تصریح کرد:» اگر یک هفته قبل هم پیگیری 
می کردند زمین به مرحله آگهی نمی رسید. من 
سند تک برگ و مجوز وزیر اقتصاد را در دست 

داشتم پس آگهی مزایده کردم.«
درج اضافه کرد:» وظیفه تفکیک اراضی بر عهده 
ثبت اسناد است ما هم سندمان را تبدیل کرده و 
مالکیت مان احراز شده و طبق قانون آگهی زدیم. 
البته پس از این اتفاقات با آقای دکتر سلطانی 
رئیس خزانه استان تماس گرفته و ماجرا را گفتم 

که گفت اشکال ندارد اگر ملک به فروش رفت 
ما سهم آب و فاضلاب روستایی را جدا کرده و 

پول شان را می دهیم.«
او ادامه داد: »زمین از ابتدا متعلق به جهاد بوده 
و قبلا این دو اداره با هم ادغام بودند یعنی آب 
و فاضلاب روستایی نیز زیر نظر جهاد بوده که 
بخشی از زمین به عنوان انبار به آنها داده شده 
است.«درج گفت:» پول به حساب خزانه دولت 
واریز می شود و رییس خزانه هم قول داد به نسبت 

سهم آب و فاضلاب به آنها پول بدهد.«
او ادامه داد:» شکایت اداره آب و فاضلاب کهنوج 
بچه گانه بود و تا زمانی که سند در دست ماست 

می توانیم اقدام به فروش کنیم.«
سندآبوفاضلابکهنوجقدیمیاست

یوسف زاده رییس آب و فاضلاب شهرستان 
کهنوج به » کرمان نو« گفت:» یک زمین در 
همجواری زمین اداره جهاد کشاورزی کهنوج 
داشتیم که در حال حاضر نیز سوله ای با قدمت 
چندین ساله و همچنین انبار اداره با ساختمان 
قدیمی نگهبانی از حدود ۲۳ سال قبل در آن 

قرار دارند.«
او افزود: » زمین جهاد کشاورزی کهنوج نیز کنار 
زمین ما قرار دارد که سوله این اداره نیز در آن قرار 
داشت و اکنون تبدیل به انبار شده است. بین دو 
زمین سیم خاردار کشیده شده و حتی نگهبان نیز 

داریم که جداگانه است.«

او تصریح کرد: » ما سند دفترچه ای قدیمی 
جداگانه از این زمین داریم که نشان می دهد 
مالک زمین هستیم و جهادکشاورزی نیز سند 
تک برگ دارند که اقدام به فروش تمام زمین کرده 
اند.«او اضافه کرد: » روز قبل از اینکه زمین را به 
مزایده بگذارند به ما خبر دادند که بسیار دیر بود و 
در این چند روز هم ما اقدام به شکایت کردیم که 
هم اکنون در حال انجام کارهای قانونی هستیم.«
یوسف زاده افزود:» ظهر ساعت ۱۲ به من خبر 
دادند و روز بعد زمین را به مزایده گذاشتند و 
شرایط طوری بود که نمی شد، کاری کرد. با 
رییس ثبت اسناد نامه نگاری کردیم وی به جهاد 
کشاورزی نامه زد که حق با آب و فاضلاب است 
و باید جلوی مزایده گرفته شود اما مزایده انجام 
شد و زمانی که با رییس ثبت اسناد تماس گرفتم 
گفت من بی خبر هستم و قرار بوده مزایده برگزار 

نشود.«
فرمانداربهبحثجهادکشاورزی

وآبفاواردمیشود
عیدی فرماندار کهنوج نیز گفت: » فردا با روسای 
دو اداره آب و فاضلاب کهنوج و جهاد کشاورزی 
در نشستی صحبت می کنم تا ببینم اصل ماجرا 

چیست.«
او ادامه داد: » البته اداره آب و فاضلاب قبلا زیر 
نظر جهاد کشاورزی بود و پس از جدا شدن این 

ادارات  این مشکل پیش آمده است.«

الهامپیپر
گزارش

معاونتتوسعهمدیریتسازمانجهاد
کشاورزیجیرفتوکهنوجگفت:»وظیفه
تفکیکاراضیبرعهدهثبتاسناداستماهم
سندمانراتبدیلکردهومالکیتماناحراز
شدهوطبققانونآگهیزدیم.البتهپساز
ایناتفاقاتباآقایدکترسلطانیرئیسخزانه
استانتماسگرفتهوماجراراگفتمکهگفت
اشکالندارداگرملکبهفروشرفتماسهم
آبوفاضلابروستاییراجداکردهوپولشان
رامیدهیم.«
اوادامهداد:»زمینازابتدامتعلقبهجهادبوده
وقبلاایندوادارهباهمادغامبودندیعنیآب
وفاضلابروستایینیززیرنظرجهادبودهکه
بخشیاززمینبهعنوانانباربهآنهادادهشده
است.«

 نو
ان

کرم
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خبرخبر

معاون آموزش ابتدایی وزارت آموزش وپرورش 
گفت: کودکانی که به پیش دبستانی رفته اند، 
وضعیت نمره و یادگیری آن ها در دوره دبستان 
بهتر از دانش آموزانی است که این دوره را سپری 
نکرده اند؛ همین طور کودکانی که در بستر 
خانواده زمینه یادگیری داشته اند، نمرات بهتری 
را در پایه های چهارم و هشتم به دست آورده اند.
رضوان حکیم زاده، معاون آموزش ابتدایی 
وزارت آموزش وپرورش در وبینار آموزشی 
تبیین طرح و برنامه های دوره ابتدایی که با 
حضور معاونین آموزش ابتدایی، کارشناسان، 
کارشناس مسئولان و مدیران دوره ابتدایی 
برگزار شد، اظهار کرد: معاونت آموزش ابتدایی با 
توجه به ارزیابی عملکرد وزارت آموزش وپرورش، 
از قسمت های بسیار موفق بوده است؛ دستاورد 
دیگر ما تصویب ایجاد سازمان ملی تعلیم و 
تربیت کودک است. یکی از اهداف همیشگی ما، 
به رسمیت شناختن دوران کودکی در جامعه ما 
است زیرا این دوران سرآغاز مسیر زندگی است؛ 
بعد از تصویب تأسیس این سازمان، برای توسعه 
به کودکی برگردیم.او افزود: دوره کودکی نباید 
بدون برنامه و غیر هدفمند به پیش برده شود 
و خیلی دلگرم کننده بود که این اتفاق رخ 
داد؛ این مصوبه شورای عالی انقاب فرهنگی 
یکی از معدود مصوبه هایی بود که با کمترین 
تنش تصویب شد. به نظر تمامی اعضای 
شورا، تأسیس این سازمان یکی از مهم ترین 
تصمیماتی بود که توسط شورای عالی انقاب 
فرهنگی گرفته شده است.حکیم زاده گفت: 
پژوهش های انجام شده نشان می دهد که 
ظرفیت مغزی کودکان در زمانی که در معرض 
محرک های یادگیری قرار می گیرند، افزایش 
پیدا می کنند؛ یعنی اگر کودکان در معرض 
محرک های یادگیری و عاطفی کافی قرار 
نگیرند، ارتباطات مغزی آنان خیلی کمتر بوده 
است.او درباره اهمیت دوره پیش دبستانی 
بیان کرد: کودکانی که به پیش دبستانی 
رفته اند، وضعیت نمره و یادگیری آن ها در 
دوره دبستان بهتر از دانش آموزانی است 
که این دوره را سپری نکرده اند؛ همین طور 
کودکانی که در بستر خانواده زمینه یادگیری 
داشته اند، نمرات بهتری را در پایه های چهارم 

و هشتم به دست آورده اند.

مشاور حقوقی و پارلمانی معاونت امور زنان و 
خانواده ریاست جمهوری مطرح کرد: اعتبارات 
لازم برای لایحه حفظ کرامت و حمایت از 
زنان در برابر خشونت در صورت تصویب، در 
بودجه سالانه در نظر گرفته می شود، همچنین 
کارگروه ها می توانند برای آن درخواست اعتبار 
دهند چرا که این لایحه شامل دو قوه قضاییه 
و مجریه است و هر دو قوه می توانند در این 
زمینه مطابق با برنامه های خود درخواست 

اعتبار کنند. 
به گزارش ایسنا، اشرف گرامی زادگان در 
نشست مجازی تبیین لایحه حفظ کرامت و 
حمایت از زنان در برابر خشونت، اظهار کرد: این 
لایحه یکی از بهترین تدوین های انجام شده 
تاکنون را دارد که با ۷۷ ماده در قوه قضاییه 
نهایی و اکنون با ۵۷ ماده به مجلس شورای 

اسامی ارسال شده است. 
گرامی زادگان در ادامه با اشاره به قرار گرفتن 
کارگروه ملی در زیرمجموعه وزارت دادگستری 
برای رسیدگی به خشونت علیه زنان، تصریح 
کرد: قوه قضائیه کار اجرایی را به معاونت حقوقی 
سپرد چراکه تنظیم لایحه حائز اهمیت بود. 
همچنین وزارت دادگستری رابط بین دو قوه 
مجریه و قضاییه است و در نهایت این تفاهم 
ایجاد شد که وزیر دادگستری مسئول آن باشد. 
مشاور حقوقی و پارلمانی معاونت امور زنان و 
خانواده رئیس جمهوری، همچنین در پاسخ 
به سوالی درباره علت نائب رییس شدن معاونت 
امور زنان در ساختار فعلی لایحه در حالی که 
در ساختار قبلی یکی از اعضا محسوب می شد، 
گفت: در کمیسیون دولت این تصمیم گرفته 
شد که از جهت اهمیت آن، معاونت از مسئولین 
درجه یک دستگاه اجرایی در این لایحه و 

ساختار فعلی آن واقع شود. 

رئیـس سـازمان حفاظـت محیط زیسـت بـا بیـان اینکه 
حق آبـه تالاب هـا بایـد ماننـد حق آبـه کشـاورزی در نظر 
گرفته شـود، گفت: نمی شـود آبـی از رودخانه کم شـود، 
آب تالاب کم شـود و به کشاورزان داده شـود زیرا اهمیت 
اقتصادی تالاب حتی بیشـتر از توسـعه کشـاورزی است.
عیسـی کانتری در حاشـیه افتتـاح مرکز پایش زیسـت 
محیطی تـالاب بامـدژ کـه دیـروز )۱۱بهمن مـاه( برگزار 
شـد، اظهـار کـرد: از تـالاب شـادگان بازدیـد داشـتیم و 
در ادامـه سـفر نیـز خـط تولید ظـروف یکبـار مصـرف از 

بـاگاس، افتتـاح خواهد شـد.
بـه گـزارش ایسـنا، او در خصـوص ایـن طـرح تولیـدی 
افـزود: بـا توجـه بـه اینکـه پاسـتیک دشـمن محیـط 
زیسـت اسـت، خوشـبختانه سـرمایه گذاران بخـش 
خصوصـی در شـرکت کاغـذ پـارس هفـت تپـه سـرمایه 
گـذاری کردند و قرار اسـت سـالیانه حـدود ۶۰۰ میلیون 

قطعـه ظـروف یکبـار از بـاگاس مصـرف تولیـد شـود.

رئیـس سـازمان حفاظـت محیـط زیسـت بیـان کـرد: 
احیـای تالاب هـا جـزو سیاسـت های رئیـس جمهـور 
اسـت. حق آبه  تالاب های شـادگان و هورالعظیـم را داریم 
کـه بـرای اولیـن بـار میـزان آن تعییـن شـده اسـت؛ در 
ایـن زمینـه، بـا وزارت نیـرو و شـورای نگهبان بـه تفاهم 

رسـیدیم و حق آبـه تعییـن کردیـم.
وی تصریـح کـرد: حق آبـه تالاب هـا بایـد ماننـد حق آبـه 
کشـاورزی در نظر گرفته شـود؛ نمی شـود آبی از رودخانه 
کم شـود، آب تـالاب کم شـود و به کشـاورزان داده شـود 
زیـرا اهمیـت اقتصـادی تـالاب حتـی بیشـتر از توسـعه 

کشـاورزی است.
کانتـری در پایان با بیـان اینکه تالاب ها نیـز دیگر دارای 
حق آبـه هسـتند، گفـت: در گذشـته تالاب هـا تنهـا بـا 
سـیاب پر می شـدند اما اکنـون بـا توجه بـه حق آبه های 
تعیین شـده، باید حق آبـه تالاب ها را مانند کشـاورزان، از 
تخصیص دهنـده آب که وزارت نیـرو اسـت، تقاضا کنیم.

حق آبه تالاب ها باید مانند 
کشاورزی داده شود

اعام آغاز فرایند اجرایی انتخابات ریاست جمهوری و ثبت نام ها از 
2۱ اردیبهشت ۱4۰۰. رییس ستاد انتخابات کشور در این باره گفت: 
8 فروردین ۱4۰۰ فرایند اجرایی انتخابات میان دوره ای مجلس آغاز 
می شود و 2۱ اردیبهشت نیز فرایند اجرایی انتخابات ریاست جمهوری 
و ثبت نام ها آغاز می شود.جمال عرف افزود: انتخابات ۱4۰۰ مهمترین 
رویداد سیاسی پیش روی کشور است که امیدواریم با مشارکت فعال و 

فراگیر مردم این انتخابات به خوبی برگزار شود.

حجت الاسام والمسلمین حسن روحانی رئیس جمهوری در جلسه 
ستاد ملی مقابله با کرونا با اشاره به کاهش رعایت پروتکل های 
بهداشتی توسط مردم درباره آغاز موج چهارم کرونا در کشور 
هشدار داد و گفت: خدای ناکرده اگر در بهمن و اسفند خوب 

مراعات نکنیم با محدودیت هایی مواجه خواهیم شد.

توصیه دبیر کمیسیون صنایع و معادن مجلس شورای اسامی به مردم 
درباره بازار بورس. بهزاد رحیمی با ابراز امیدواری نسبت به اینکه تغییر 
مدیریت سازمان بورس و اراده مجلس و دولت برای ساماندهی بازار 
سرمایه شرایط بهتری را برای سهامداران رقم خواهد زد از مردم خواست 

که فعا سرمایه خود را از بورس خارج نکنند.

دستیار ویژه رییس مجلس و مدیرکل بین الملل مجلس از تاکید رییس 
مجلس بر سرعت بخشیدن به دریافت واکسن کرونا از پکن خبر داد و 
گفت: در جریان نشست رسمی اخیر روسای مجالس ایران و چین که 
بصورت وبینار برگزار شد، آقای دکتر قالیباف همکاری تهران و پکن در 
زمینه مبارزه با ویروس کوید ۱9 را تجربه موفقی خواند و دریافت فوری 

واکسن کرونا از چین را مورد تاکید قرار داد.

مرکز پژوهش های مجلس هم طی گزارشی به بررسی وضعیت تولید، 
خرید، دسترسی و چالش های واکسن کرونا در ایران پرداخت. در این 
گزارش با بیان اینکه در مورد واکسن های ایرانی تاکنون دو واکسن به 
مرحله مطالعات انسانی رسیده اند، می افزاید یکی واکسن شفا فارمد 
تحت نظارت ستاد اجرایی فرمان امام )ره( و یکی واکسن انستیتو پاستور 

که با همکاری کشور کوبا در حال توسعه است. 

21اردیبهشت،آغازفراینداجرایی
انتخاباتریاستجمهوری

هشداررئیسجمهوردرباره
کاهشمراعاتپروتکلها

مردمسرمایهخودراازبورسخارجنکنند

تاکیدقالیبافبرتسریع
دریافتواکسنکروناازپکن

وضعیتتولید،خرید
ودسترسیواکسنکرونا

تاثیردورهپیش
دبستانیبرنمره

ویادگیریکودکان

لایحه»حمایتاززناندربرابر
خشونت«درصورتتصویب،

بودجهدارمیشود

رنا
: ای
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 حذف غربالگری حذف جامعه سالم
ادامه یادداشت

مدیرکلحفاظتمحیطزیستسیستانوبلوچستان:

مدیرکلحفاظتمحیطزیستسیستانو
بلوچستان:کانوناصلی»گردوغبار«دراستان
کرمانکویرلوتبودهاستکهخوداستانکرمان،
هرمزگانوخراسانجنوبیرادرگیرکردهبود.در
آغازاینگردوغبارمانگرانبودیمکهنکندتالاب
روبهخشکینهادهاستو»گردوغبار«ناشیاز
خشکشدنتالابباشدکهبابررسیعکسهای
هوایمنشاوکانوناینگردوغباردراستانکرمان
بودهاست.پورمردانعنوانکرد:درصورتادامه
اینروندکنونیوخیزش»گردوغبار«باتوجهبه
وزشبادهایموسمیوفصلیدراینمناطقباعث
بروزمشکلاتیمتعددازجملهفرسایشخاک،
نابودیزمینهایکشاورزی،مهاجرتروستاییان
وتهدیدسلامتمیشود.

زنگ خطر گردوغبار به صدا درآمد
اگرآلودگیهواسالهاستدردمشترکمیلیونهاایرانیدر
کلانشهرهاشدهوهرسالازاواخرپاییزتانیمههایزمستاندر
شهرهایکشورجولانمیدهدریزگردهاهمچالشدیگریاست
کهحدودیکدههاستامانمردمبخشهاییازکشوربخصوص
نوارغربوجنوبغربیوجنوبشرقیرادرفصلتابستانبریده
استوچنانبرزندگیآنهاسایهمیاندازدکهزندگیشانبایک
لایهخاکوغبارپوشاندهمیشود؛ریزگردهاییکهحالابیشاز1۰
سالاستآسمانشهرهایاستانهایخوزستان،ایلام،سیستان
وبلوچستان،کرمانشاه،همدانو...راپوشاندهوگاهیحتیآثارآن

بهتهرانهممیرسد.
اولینآثاربروزپدیدهریزگردهادرشهرهایاستانهایغربی
کشوربهسال13۸۷و13۸۸بازمیگردد،امانکتهمهمایناست
کهکارشناسانتصورمیکردنداینموضوعیکپدیدهزودگذر
است،ولیبروزگستردهاینپدیدهدرسال13۸۹وباوسعتی
بسیارزیاددرشهرهایمختلفکشورنشاندادکهریزگردها
چالشزیستمحیطیجدیددرایرانخواهدبود؛دراردیبهشت
ماهسال13۸۹آسماننیمیازمناطقکشورراریزگردهافراگرفت
ودرخردادماه13۸۹دایرهبروزریزگردهاگستردهترشدوتقریبا
آسمانبیشترمناطقکشور)بهجزاستانهایشرقی(آکندهاز
گردوغبارشد؛پدیدهایکهحالابیشازیکدههاستآسمان
بیشاز2۰استانکشور)کموزیاد(باآندرگیراستوباعثشده
استانخوزستاندربرخیازماههایسال)اردیبهشت،خردادو

تیر(ازآلودهترینشهرهایجهانباشد.
اماهمزمانباافزایشریزگردهاوجدیشدناینچالشزیست
محیطیدرکشور،سازمانمحیطزیستشناساییکانونهای
اصلیریزگردهارادردســتورکارقرارداد.غلامعباسعبدی
نژاد،مدیرکلوقتدفتراموربیابانسازمانجنگلهاومراتع
وآبخیزداریکشور،خردادسال13۸۹اعلامکرد:»۹۵درصد
کانونگردوغبارایرانخارجیاست.ایرانبرایدراختیارگذاشتن
تجاربخوددرزمینهمهاربیابانزاییبهعراقوسایرکشورهایی
کهمنشاگردوغبارهستنداعلامآمادگیکردهاست،امامشکل

اینجاستکهبحثمقابلهباگردوغباردرعراقاولویتندارد.«
درهمینزمینهکمیتهایمشترکبینایرانوعراقباموضوع
پیگیریچالش»گردوغبارهاوذراتمعلقدرهوا«تشکیلشد،
اگرچهآنزمانازسویمسئولانسازمانمحیطزیستاعلام
شدکهمنشا۹۵درصدریزگردهاخارجیاستامادرسالهای
بعدمشخصشدبخشمهمیازمشکلریزگردهابهخشکشدن

تالابهایداخلیازجملههورالعظیمبازمیگردد.«

و  مدیرکل حفاظت محیط زیست سیستان 
بلوچستان گفت:کانون اصلی »گرد و غبار« در 
استان کرمان کویر لوت بوده است که خود استان 
کرمان، هرمزگان و خراسان جنوبی را درگیر 

کرده بود.
وحید پورمردان، مدیرکل حفاظت محیط زیست 
سیستان و بلوچستان در خصوص کانون اصلی 
»گرد و غبار« روز های گذشته به میزان گفت: 
گرد و غباری که در سیستان و بلوچستان رخ داد، 
فقط شامل خود سیستان نبوده است بلکه چند 
استان همجوار را هم درگیر این مسئله کرده بود 
استان هایی مثل خراسان جنوبی، هرمزگان و 
کرمان را درگیر کرده بود بعد از این گردوغبار 
سعی کردیم اقداماتی را در تالاب انجام بدهیم 
که برای روز های آینده از بروز آن جلوگیری کنیم 
یا حداقل بتوانیم از شدت آن بکاهیم که در واقع 
شدت گردوغبار هفته گذشته نسبت به سال های 
گذشته بسیار کمتر بوده است در دو دهه گذشته 
گردوغباری که در سیستان بوده است به تعطیل 
همه مراکز می کشاند و تا هفته ها باقی بوده است. 
پور مردان توضیح داد: نفوذ »گرد و غبار« گسترده 
از مناطق مرکزی کشور تمامی ایستگاه های 
سینوپتیک هواشناسی سیستان و بلوچستان 

درگیر پدیده گردوغبار گسترده بودند البته در 
شمال، نوار شرقی و مناطق غربی استان وزش 

باد شدید و گردوخاک نیز جریان داشته است.
او ادامه داد: امسال به لطف پروردگار و با احیاء 
تالاب هامون، که از طریق تقویت پوشش گیاهی 
و حفظ حق آبه تالاب هامون توانستیم از شدت 
آن بکاهیم که با تقویت پوشش گیاهی در تالاب 
برخی کانون های اصلی »گرد و غبار« را غیرفعال 

کنیم. 
مدیرکل حفاظت محیط زیست سیستان و 
بلوچستان افزود: کانون اصلی »گرد و غبار« در 
استان کرمان کویر لوت بوده است که خود استان 
کرمان، هرمزگان و خراسان جنوبی را درگیر کرده 
بود. در آغاز این گردوغبار ما نگران بودیم که نکند 
تالاب رو به خشکی نهاده است و »گرد و غبار« 
ناشی از خشک شدن تالاب باشد که با بررسی 
عکس های هوای منشا و کانون این گردوغبار در 

استان کرمان بوده است.
پورمردان عنوان کرد: در صورت ادامه این روند 
کنونی و خیزش »گرد و غبار« با توجه به وزش 
باد های موسمی و فصلی در این مناطق باعث بروز 
مشکلاتی متعدد از جمله فرسایش خاک، نابودی 
زمین های کشاورزی، مهاجرت روستاییان و 

تهدید سلامت می شود.
او اظهار کرد: گسترش این خشکی ها علاوه 

بر تاثیر بر سلامت ساکنان این مناطق باعث 
کاهش دید در محور های ارتباطی شهرستان 
ها، ایجاد خسارت به تاسیسات و زیرساخت ها 
و فعالیت های صنعتی موجود در این منطقه 

می شود.
او افزود: با تامین اعتبارات بیشتر و همکاری های 
بین دستگاهی در سطح استانی و ملی برای 
کنترل و مهار »گرد و غبار« در قطب تجاری 
و گردشگری سواحل چاره اندیشی لازم انجام 
شود تا کمتر شاهد تهدید سلامت و توسعه این 
منطقه اقیانوسی و متصل به آب های آزاد باشیم 
و سرمایه گذاران بتوانند در نقاط مختلف فعالیت 

اقتصادی را آغاز کنند.
مدیرکل حفاظت محیط زیست سیستان و 
بلوچستان تاکیدکرد: سیستان و بلوچستان 
همچنان از استان هایی است که در مقابله با 
ریزگرد که هر فعالیتی در آن صورت بگیرد باز 
هم مشکل ریزگرد وجود دارد. معضل »گرد و 
غبار« در دشت سیستان حتی با آورده رودخانه 
هیرمند و سطح مرطوب کانون های گردوغبار 
نیز حل نمی شود. بخشی از مشکل »گرد و 
غبار« دشت سیستان مربوط به خارج از کشور 
و حوزه آبخیز فراه در کشور افغانستان است. 
بخشی دیگر نیز مربوط به تالاب هامون است 
که همچنان معضل فرسایش بادی، طوفان و 

شن دارد.

کانون »گرد و غبار« کرمان و سیستان وبلوچستان کویر لوت است

میزان
گزارش

زان
 می

س:
عک

رئیسسازمانحفاظتمحیطزیستکشورباتاکیدبرتامینحقآبهتالابها:

باعث مـرگ نوزادان سـالم می شـود متخصصان 
جهانپـور  کیانـوش  جملـه  از  حـوزه  ایـن 
رئیـس روابـط عمومـی وزارت بهداشـت مـی 
گویـد: سـالانه ممکـن اسـت فقـط حـدود ۱۰ 
 جنیـن سـالم بـر اثـر غربالگـری از دنیـا برونـد.
در مـورد غربالگـری در ایـران قانـون نوشـته 
شـده ای وجود نـدارد. اما وحـدت رویـه در میان 
پزشـکان وجـود دارد. کـه بـرای مـادران بـاردار 
انجـام غربالگـری را تجویـز و ادامـه رونـد کار 
مـادران را منوط به نتیجـه غربالگری مـی کنند. 
مسـئله ای کـه در اینجـا، باعـث نگرانـی اسـت. 
ایـن اسـت کـه حـذف ایـن طـرح و جلوگیـری 
از اجـرای آن باعـث آسـیب بـه زنـان و خانـواده 
هـای ضعیـف بـه لحـاظ اقتصـادی و بـا آگاهـی 
پایین در کشـور و نقـاط دور افتاده شـود. آن هم 
در حالـی کـه بسـیاری از بیمه هـا هزینـه بالای 
غربالگری کـه بـدون بیمه حـدوداً یـک میلیون 
 تومان را شـامل مـی شـود و پوشـش نمی دهند.
 بـا توجـه بـه ایـن مـوارد بـه نظـر می رسـد این 
طـرح باعـث آسـیب بیشـتر بـه زنـان و طبقـات 
پاییـن جامعـه می شـود. »طبـق اعلامیـه هـا و 
قوانین ملـی و بیـن المللـی، برخـورداری از یک 
زندگـی سـالم و مولد و بـا کیفیـت توأم بـا طول 
عمـر قابـل قبـول و عـاری از بیمـاری و ناتوانـی 
حقـی اسـت همگانـی کـه در مکتـب اسـلام و 
اعلامیـه جهانـی حقـوق بشـر مـاده ۲۵ و قانون 
اساسـی جمهـوری اسـلامی اصـول ۴۳،۲۹،۳ 
مـورد تاکیـد قـرار گرفتـه اسـت. مسـئولیت 
 تأمیـن زندگـی سـالم بـه عهـده دولت هاسـت. 
 بـا توجـه بـه ایـن اصـل دولـت کـه مسـئولیت 

تأمیـن زندگی سـالم ملت را بـه عهـده دارد. چرا 
بـه جـای حـذف طـرح غربالگـری، تسـهیلاتی 
مثـل انجـام رایـگان آن و حمایـت از تحـت 
پوشـش بیمـه ای قـرار گرفتنـش را مطـرح نمی 
کنـد؟ آن هـم طرحی بـا ایـن اهمیت کـه باعث 
جلوگیـری از تولـد افـراد معلـول در جامعـه ای 
محدودیـت  قطعـاً  معلولیـت  کـه  می شـود 
اسـت. معلـولان خدمـات زیـادی را از دولـت 
دریافـت نمی کننـد. و هزینه هـای زیـاد مادی و 
 معنوی را بـه دوش خانـواده و جامعـه می گذارد.

 بـی توجهـی بـه غربالگـری جنینـی را در واقـع 
مـی تـوان در درجـه اول، بی توجهی به سـلامت 
زنـان جامعـه کـه نیمـی از سـرمایه و نیـروی 
انسـانی کشـور را تشـکیل مـی دهنـد دانسـت. 
بتـدا باعـث فشـار  تولـد کـودک معلـول در ا
روحـی و جسـمی بـه مـادر مـی شـود. چـرا که 
بیـش از همـه مسـئولیت مراقبـت و نگهـداری 
بـر عهـده اوسـت. رهبـری در ایـن مـورد گفتـه 
اسـت:» زنان مهم ترین مسـئولیتی کـه به عهده 
دارند نقـش مـادری اسـت که بقـای نوع بشـر و 
رشـد و بالندگـی اسـتعدادهای درونی انسـان و 
حفـظ سـلامت روحـی جامعـه به ایـن وابسـته 
)۱۳۸۶ /۴ /۱۳ KHAMENEi.IR  اسـت.«)
بـا توجـه بـه ایـن بیانـات زنـی کـه عهـده دار 
نگهـداری از کـودک معلـول اسـت. و ایـن 
روحـی  مسـائل  و  مشـکلات  خـود  مسـئله 
و جسـمی را برایـش بـه دنبـال دارد. آیـا مـی 
توانـد مهمتریـن نقـش و مسـئولیت خـود را بـه 
طـور کامـل انجـام دهـد. گذشـته از این بـه نظر 
مـی رسـد حـذف ایـن طـرح نـه تنهـا بـه بهبود 

رشـد جمعیـت سـالم کمـک نمـی کنـد. بلکـه 
بـا توجـه بـه غیرقانونی بـودن سـقط جنیـن در 
ایـران بـه افزایـش سـقط های غیرقانونـی هـم 
دامـن مـی زنـد. کـه ایـن مسـئله سـلامت زنان 
جامعـه را بیـش از پیـش بـه خطـر می انـدازد. 
بـه همیـن دلیـل می تـوان ایـن طـرح را تـا 
 حـدودی بـی توجهـی بـه حقـوق زنان دانسـت.
 بـا توجـه بـه ایـن مـوارد می تـوان گفـت »یکی 
از مسـائلی کـه پرداختـن به امـور زنـان را تحت 
الشـعاع خود قرار داده تغییر و تحولات سیاسـی 
در قالـب دولـت هاسـت. جابجایـی قـدرت 
امـری طبیعـی اسـت. امـا نکتـه حائـز اهمیـت 
ایـن اسـت کـه بـه دلیـل عـدم تعریـف دقیـق 
موضوعـات، از جملـه امـور زنـان، برنامـه ریزی 
و سیاسـتگذاری در امـور زنـان، دسـتخوش 
تغییـرات گاه ۱۸۰ درجه ای می شـود. به دلیل 
فقـدان منشـور مصـوب در رابطه بـا امـور زنان 
مـی تـوان بـه ناتوانـی مجلـس قانونگـذاری و 
نهادهـای مدنـی، در ارزیابی عملکـرد و تصمیم 
گیری هـای دولت اشـاره کـرد. به همیـن دلیل 
اسـت. کـه اغلـب بـر اسـاس سـلایق شـخصی 
یـا حزبـی تغییراتـی در ایـن حـوزه صـورت 
می پذیـرد. ایـن مشـکل زمانـی حـاد می شـود 
کـه بـدون نظـر کارشناسـی و بررسـی علمـی 
و همـه جانبـه شـرایط موجـود جامعـه زنـان 
 تصمیماتـی در ایـن رابطـه اتخـاذ می شـود.
با توجـه به مـوارد گفته شـده حـذف غربالگری 
در واقـع حـذف جامعـه سـالم و نادیـده گرفتن 
زنان اسـت که نقش آنهـا را در داشـتن خانواده 
و جامعـه ای شـاد و پویا نمی تـوان انـکار کرد.
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کتابکمترگندبزن
جدیدترین اثر نویسندۀ کتاب پرفروش )خودت را به فنا نده(، 
گری جان بیشاپ، از نوع خاص خودگویی های شخصی شما 
پرده برداشته و کشف می کند که چرا این خودگویی ها، ریشه 
تمام گندکاری های فعلی زندگی تان هستند.شما در زندگی 
روزمره اغلب احوالات و عواطف زمزمه های درونی تان را تجربه 
می کنید و هیچ کاری برای اینکه بدانید این عواطف واقعا چه چیز 
می گویند، انجام نمی دهید. کتاب کمتر گند بزن که پروژه کتاب 
»خودت را به فنا نده« را به سطوح بالاتری می رساند، به شما 
کمک می کند تا بدانید چرا با خودتان حرف می زنید و موضوع 
مهم تر اینکه چه چیزی مسبب این صحبت هاست.اگر کاری را 
نباید انجام دهید را انجامش می دهید و یا از کاری که باید بکنید 
سر باز زده اید، مشکل از خودتخریبی تان است، کاری که از آن 
خسته شده اید. دلیل این کار چه مالت بار شدن زندگی باشد، 
چه پیدا نکردن شریکی درست، چه سخت  بودن پس انداز یا 
دست  یافتن به سامتی مورد نظرتان، فرقی نمی کند.برای 
داشتن یک زندگی فوق العاده  و غیر معمول، تنها با بکارگیری 
روش های معمولی و پیش  پا افتاده نمی توانید به آن برسید.این 
کتاب روی اهرم ها و شاخص های مربوط به عمیق ترین ساز و 
کارهای نیمه خودآگاهی شما دست گذاشته، و به شما قدرت 
می دهد تا منفی ترین فکرها و رفتارهای خود را تفسیر کرده و 
شروع به تغییر دادن آن ها کنید. به  این  ترتیب شما می توانید 
زندگی  مورد عاقه تان را برای خود بسازید همان زندگی ای که 
همیشه می خواستید اما دقیقا نمی دانستید چطور به آن برسید.

فیلممنشی:
میدونی مشکل واقعی چیه؟

اینکه به دنیا اومدم!

دیالوگ
روزهایانگلیسی

این مستند نگاهی به تاریخ شکل گیری امپراتوری بریتانیا و روابط این کشور با ایران 
از دوره صفویه تا کنون دارد.

مستند
سیانور

فیلمی به کارگردانی بهروز شعیبی، نویسندگی مسعود احمدیان و تهیه کنندگی 
سید محمود رضوی محصول سال ۱۳94 است.

فیلم

زندگی صحنه یکتای هنرمندی ماست 
هر کســی نغمه خود خواند و از صحنه 

رود 
صحنه پیوسته به جاست 

خرم آن نغمه که مردم بسپارند به یاد

عکس : حمزه مومنی

جنوب استان با تغییر 
 کشت متحول می شود

رئیس اتاق بازرگانی کرمان با اشاره به میزان تولید برخی محصولات کشاورزی 
بیش از نیاز داخل در جنوب استان به ویژه در چهار محصول پیاز، سیب زمینی، 
گوجه و خیار گفت: با یک تغییر کشت در منطقه تحول جدی ایجاد می شود 
 و از آسیب هایی که هر ساله به کشاورزان وارد می شود جلوگیری خواهد شد.

سیدمهدی طبیب زاده، در نشست با دو نماینده مردم جنوب استان در مجلس 
شورای اسامی افزود: در جنوب مصرف آب بازدهی مناسب ندارد و سالانه 2.8 
میلیارد مترمکعب آب مصرف می شود که اگر حداقل قیمت آب 2 یورو در نظر 
گرفته شود، در مجموع ۵.۶ میلیارد دلار ارزش آب مصرفی در منطقه خواهد بود 
و این در حالی است که 4.۵ میلیون تن محصول کشاورزی تولید می شود. وی با 
تاکید بر اینکه باید آب، خاک و کشاورزی منطقه بهره وری بیشتری داشته باشد، 
اظهار کرد: در سال های گذشته در رابطه با کشت های جایگزین، یک شرکت 
اتریشی  برای تولید الیاف ویسکوز در جیرفت و تولید پالپ برای کاغذ در قلعه گنج 
مطالعات لازم را انجام داد و حتی در بخش هایی نهال کاشته شده اما به دلیل بروز 
 برخی مشکات کار متوقف شد که اینگونه فعالیت ها باید دوباره پیگیری شوند.

او در ادامه به فراهم کردن شرایطی برای سرمایه گذاری در منطقه تاکید و بیان 
کرد: می توان با برگزاری همایش معرفی فرصت های سرمایه گذاری در جنوب 
استان، سرمایه گذاران را به منطقه دعوت کرد تا از نزدیک فرصت ها و ظرفیت ها را 
مشاهده کنند. رئیس اتاق کرمان انجام چند فعالیت مهم در جنوب را برای توسعه 
منطقه و استان ضروری دانست و خاطرنشان کرد: راه اندازی راه آهن بم- جیرفت- 
بندرعباس، تمرکز بر منطقه جازموریان برای انجام فعالیت های اقتصادی، تکمیل 
شبکه حمل و نقل و توسعه فرودگاه فعلی جیرفت، حمایت از نهادهای توسعه ای 
منطقه، راه اندازی شرکت مدیریت صادرات و توسعه فرهنگ کار گروهی و تیمی 
 و سرمایه گذاری برای ایجاد لجستیک پارک  در منطقه از جمله این موارد است.

طبیب زاده، عنوان کرد: اتاق کرمان در سه بخش مربوط به صادرات از جمله 
استاندارد، گمرک و حمل و نقل اقدامات را انجام و هزینه هایی را پرداخته اما متاسفانه 
 دولت هنوز نتوانسته مجوزی برای راه اندازی مرکز استاندارد در منطقه بگیرد.

او خاطرنشان کرد: اتاق بازار را شناسایی و راهکارهایی برای حضور بهتر در این بازارها 
ارائه داده، اما در جاهایی به بن بست خورده که باید نمایندگان مجلس حمایت و 
 مسئولان تاش لازم را برای رفع مشکات صادرات محصولات استان انجام دهند.

رئیس اتاق بازرگانی کرمان گفت: به دلیل وجود مشکات در مرزهای ایران و برخی 
مسائل بین المللی، بازارهایی مانند عراق را از دست داده ایم و در حال حاضر محصولات 
کشورهای اردن و مصر در بازار عراق بسیار ورود کرده که دسترسی دوباره به این بازارها 

بسیار سخت خواهد بود.

عکس نوشت کافه کتاب

اتفاق

پاندا
نوعی خرس است که در نواحی مرکزی و جنوب غربی 

چین زندگی می کند.
 پاندا به سادگی توسط لکه های سیاه روی گوش و 

دور چشم و دور بدنش قابل شناسایی است.

برگانجیری
گیاهی با برگهای پهن است  که  با بریدگی های 
منظم رشد کرده  است.از قرار دادن این گیاه  در 

مقابل اشعه ی مستقیم خورشید باید خودداری شود  
چرا که برگهایش را می سوزاند .برگ انجیری  در کنار 

پنجره بهترین شرایط را خواهد داشت.

سال گذشته در چنین روزی 
ازخطرتغییراتاقلیمی نوشت

زیست بوم

گلخانه

سالگشت

ثبت  واکسن )اسپوتنیک وی ( روسی در ایران
@ raavionline از صفحه

پرویـز پرسـتویی ازبسـتری بـودن گوهر خیـر اندیـش  در بیمارسـتان به علت 
@ parvizparastouei کرونـا خبـر داد. از صفحـه

دراینستاگرامچهخبردراینستاگرامچهخبر

آوای محلی           

فدایدستونلاکیتبگردُم
مرامپاکِتوخاکیتبگردُم
کمیکانجنچِشِایتاکیِتو!
موندرِچشمِآتاکیتبگردُم!

شاعر:عبدالرضاآهوزرین

خدادونهکهنازنِچِشمونتو
دریپایرمزورازنِچشمونتو
چُکتبودومهمادیداراول

اگوْیبرَکسهفازنِچشمونتو

شاعر:پرویزفتحیرئیسی

بهچِشمُماشَکغَمجاریکِوُرو
نوُمُمایِتودلیگاریکِوُرو
ادَونستیکهحالاوَرشکستُم
سکالمُدادیوُباریکِوُرو

شاعر:عزتاللهبادپیما

درتوییترچهمیگویند؟ 

»هزار هیچ« نخستین آلبوم رسمیِ استودیویی حامد 
بهداد به شکل فیزیکی و دیجیتال در دسترس مخاطبان 

قرار گرفت.

فیلمبــرداری پروژه ســینمایی »شــمش طــا« به 
نویسندگی و کارگردانی یوســف حاتمی کیا در تهران 

آغاز شد.

مدیرکل میراث فرهنگی استان کرمان معتقد است به 
دلیل نامشخص بودن شیوع کرونا، نمی توان از حالا برای 
نوروز برنامه مشخصی در حوزه گردشگری تدوین کرد.

رئیساتاقبازرگانیکرمان:

دخالتنهادهایمختلفازعللناکارآمدیدولتهاست
علی مطهری از توفیقات و ناکارآمدی دولت های بعد از انقاب تحلیلی را منتشر کرده است. این 
نماینده سابق مجلس با بیان اینکه دولت های بعد از انقاب به طور نسبی و با توجه به شرایط، 
توفیقات و ناکارآمدی هایی داشته اند، معتقد است: نمی شود بگوییم همه دولت های بعد از 
 انقاب ناکارآمد بوده اند بلکه باید به شرایطی توجه کنیم که به دولت ها تحمیل شده است.
او فقدان احزاب را از عوامل ناکارآمدی دولت ها می داند و می گوید: افراد در دولت ها بر اساس روابط 
انتخاب می شوند. ضمن اینکه معمولا دست رییس جمهور هم کاما باز نیست که هر کسی را که 
خودش خواست انتخاب کند بلکه نهادهایی هستند که دخالت می کنند و این باعث می شود لزوما 

شایسته ترین افراد انتخاب نشوند و همین در پیشرفت کشور مانع ایجاد می کند.

تعللبایدندربازگشتبهبرجاموپیامآنبرایتهران
تحلیل یک اسـتاد دانشـگاه درباره تعلل بایدن در بازگشـت بـه برجـام از خبرهای داغ 
روز گذشـته بود.مهـدی مطهرنیـا درباره ایـن که چـرا در اقدامات نخسـت جـو بایدن 
به عنـوان رییـس جمهـوری آمریکا خبـری از بازگشـت بـه برجـام و اجـرای قطعنامه 
22۳۱ نبـود؟ گفت:صـادر نکـردن فرمان بازگشـت به برجـام، پیامی آشـکار بـه ایران 
دارد کـه آمریـکا بازگشـت به برجـام را اگـر چـه شـعار انتخاباتی خـود قـرار داد اما در 

عمل اشـتیاقی بـه آن و بازگشـت فـوری ندارد.


